
 

Referat 
 

Nasjonalparkstyret 
Til stede:   Mona Vauger (styreleder), Bjørnar Laabak, Petter N Borge, Benedicte Lund 
Forfall:  Siri Martinsen 
Rådgivende utvalg: 17 til stede, 9 forfall. Se deltagerliste vedlagt 
Fra sekretariatet:  Monika Olsen, nasjonalparkforvalter 
Fra Besøkssenter  
Ytre Hvaler:    Thomas Holmen Olsen 
 
Tid:   25. februar 2022 kl. 10-1430 
Sted:  Aulaen, Hvaler ungdomsskole, Asmaløy. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 
RÅDGIVENDE UTVALG YTRE HVALER MØTE 1 - 2022  
  

DAGSORDEN  

 
10.00 Velkommen  v/ styreleder Mona Vauger 
  Presentasjonsrunde 
 
10.00-12.00 Dialog med RU – hovedpunkter fra deltagerne til oppfølging for styret: 
 

 Østfold fiskerlag:  
- ønsker oppfølging av sone A – hva har skjedd med områdene etter fredningen? 
Beitelaget:  
- ønsker å ta i bruk/teste ut no-fence (gps-klave). Det kan spare oss for mye 

gjerdearbeid. Herføl kan være et aktuelt sted for beitedyr med gps-sender. Kan 
np-styret bidra med støtte til gps-utstyr? 

Kulturvernforeningen:  
- Nasjonalparken har i dag ikke kulturminner som en del av verneformålet; det 

hadde vært ønskelig om det kunne bli det. 
- Forståelse for at det er begrensninger på oppsetting av skilt, men det bør kunne 

skiltes for å forhindre ødeleggelse av kulturminner f.eks. 
- Bedre informasjon til besøkende som skal på tur i områder med beitedyr om at 

hund må holdes i bånd/det går dyr på beite. 
Oslofjordens friluftsråd: 
- Skaffer midler til tiltak i friluftsområdene i nasjonalparken 
- Jobber med digital løsning for å kunne informere om f.eks verneområder /«digital 

velkomst»; kan gjøre det lettere å nå ut med informasjon uten skilt.  
- Både Færder og Ytre Hvaler er viktige innsatsområder for OF;  
- Oslofjorden har store utfordringer, og OF har stort fokus på å bidra til å forbedre 

tilstanden 
Hvaler jeger- og fiskerforening: 
- Dokumenterer jaktbare arter som er i området - hele året 
Utgårdskilen vel: 
- ønsker at flere områder innover på Vesterøy mellom Utgårdskilen og Barm kunne 

merkes for ferdsel. Flotte skogsområder med utsikt over havet. 
Foreningen Gamle Struten Fyr: 
- foreningen Gamle Struten fyr har 35 år med vern og dugnadsinnsats. 10 mann 

som samarbeider, med bred kompetanse på bygningsvern.  



- 1000 gjestedøgn/år. Samarbeider med OF om booking. 
- «Man kan ikke finne et bedre sted for å komme nær himmelen» - når man sitter i 

fyrtårnet og skuer 360 grader utover havet og opp på stjernene. 
- Ønsker å bli brukt som en læringsarena for natur og miljø, fyrhistorie mm. 
Fredrikstad Sportsdykkere: 
- Se egen presentasjon vedlagt 

o gjort oppdagelser av sjeldne koraller på steder de ikke er registrert; ønsker 

et sted de kan melde inn dette. 
Besøkssenter Ytre Hvaler: 

- Se egen presentasjon vedlagt 
 

12.00-12.45 Lunsj og mingling 
   
  Seilforeningen (representerer her kaitere og brettseilere): 

- Opplever lite konflikter, men p-plassmangel 
- Storesand og Ørekroken er populære kaite – og surfesteder – kjent internasjonalt 

i miljøet! 
Østfold Botaniske Forening: 
- Hvaler er den mest artsrike kommunen i landet, og vi har et stort ansvar for å 

ivareta den verdifulle naturen her.  
- Naturen må ikke bare bli en kulisse for vår opplevelse – er bekymret for 

manglende kunnskap om arter i befolkningen generelt. 
- Det bør utgis en egen flora for nasjonalparken 
Birdlife: 
- Har aktivitet på Akerøya ornitologiske stasjon utenom sommersesongen (da er 

det kystledhytte der); ringmerking og registrering av fugler på trekk. Mener det er 
bra og viktig med den aktive skjøtselen som nasjonalparken gjør der for å åpne 
opp landskapet, og beitedyr som går der. Positivt for mange fuglearter. 

  Entomologisk forening: 
- Hvaler har det meste av insekter! 200 Rødlistarter. Registrert 3000 arter totalt på 

Hvaler, men likevel liten oversikt. Strandområdene og stående død ved  særlig 
svært viktige biotoper for insekter!   

- Rødt ordensbånd/pilordensbånd, sotstokkmaur, glanssmeller, øresikade, 
strandmaurløve, husbukk - for å nevne noen…, 

Hvaler Næringsforening (HNF) 
- Se egen presentasjon vedlagt 
- Jobber for «Hvaler hele året» - nasjonalparken har en stor verdi som attraksjon 

og «vare» 
- Ønsker bedre merking og informasjon om verneverdier på kyststier i YHNP 
- Sms-varsling som informerer om verneverdier? 

  Visit Fredrikstad og Hvaler: 
- Dette RU-møtet er en form for «destinasjonsledelse»! 
- -viktig med samarbeid om informasjon/formidling – vi kan være hverandres 

«ekkokammer» 
- Bruk reiselivskanalene 
- Mer skilt + mer formidling 
Naturvernforbundet: 
- Bra at YHNP har forvaltningsplan 
- NF skal arrangere et fagseminar om Oslofjorden i år 
- Tett dialog ønskes 

  Herføl vel: 
- Bra at det offentlige samarbeider slik som i RU 
- Frivilligheten kan mobiliseres! 
- Velet rydder gjerne strender og arrangerer tematurer 
- Skilting på Herføl må bli bedre 
- Ønsker samarbeid 
Fredrikstad og Sarpsborg kajakklubb (FROSK): 
- Ca. 300 medlemmer 
- Arrangerer hvert år Storesand padleleir 
- Bruker YHNP hele året 



- Jobber med ro- og padlerute i Oslofjorden– padleled med tilrettelegging, skilt, info 
for padlere Ro og padleruter – Oslofjordens Friluftsråd 

- p-plassmangel 
  Spjær- og Holmetangen vel: 

- Se egen presentasjon vedlagt 
 

Avsluttet 14.30 Takk til alle for gode innspill!  
Nasjonalparkstyret tar dem med videre i sin virksomhetsplanlegging.  

  
 

 

Referent 

Monika Olsen    

NASJONALPARKFORVALTER/ 

SEKRETÆR FOR YTRE HVALER NASJONALPARKSTYRE 

 

VEDLEGG:  DELTAGERE 25.02.2022 

ADRESSELISTE RÅDGIVENDE UTVALG 2022 

PPT-INNLEGG PÅ  RU-MØTET FRA: 

HNF  

SPJÆRHOLMEN VEL 

FREDRIKSTAD SPORTSDYKKERE 

BESØKSSENTER YTRE HVALER 

 

https://www.oslofjorden.org/friluftsliv/ro-og-padleruter/

